
Sundhedsmøde kl. 12.00 i Raadsalen 
Byggeudvalgsmøde kl. 14.00 i Raadsalen

DAGSORDEN

til Borger og Virksomhedsudvalgsmøde tirsdag 
den 5. november 1996, ld. 15,00 i Thomas 
Kingo.

Fraværende: Allan Madsen
Hans Christian Dibbern er indkaldt som suppleant.

100. Orientering og efterretning
a.
Blade og tidsskrifter

b.
Love, bekendtgørelser og orienterende skrivelser .

c.
Referater fra diverse bestyrelser, udvalg, råd m.v.

d.
Indbydelser til møder, kurser m.m.

Socialt Udstødte og Truede Grupper, 2. nationale 
konference den 11.-12. november 1996

Høring om "Behandlingen af syge gamle i det 
danske sundhedsvæsen", Dansk Selskab for Geriatri 
den 22. november 1996

"Giv skolen en chance - til", Det Pædagogiske 
Selskab, Fællessalen på Christiansborg den 27. 
november 1996

e.
Sager indbragt for det Sociale Ankenævn, 
Frederiksborg Amt 14.10.1996

Statistik vedrørende børneområdet pr. 30.09.96 er 
indlagt i medlemmernes mapper
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Rapport om de lokale koordinationsudvalgs 
årsredegørelser

Årsberetning 1995 fra Frederiksborg Amts 
Misbrugs-center

Klinikchefen orienterer om "Modernisering . af 
tandklinikken på Kingoskolen", skrivelse er indlagt i 
medlemmernes mapper

Orientering om Koordinerende Fællesrådsmøde 
den 11. november 1996.
Forslag til tidsplan og temaer til drøftelse i 
skolebestyrelserne indlagt i medlemmernes mappe.

O rientering vedrørende Det sociale
Inform ations- og Analysesystem 
00.01A01 gibe
Slangerup Kommune har modtaget skemamateriale 
fra Socialministeriet til Det Sociale Informations- og 
Analysesystem. Skemaerne har som udgangspunkt, 
at der denne gang er tale om en "midtvejsstatus" i 
forhold til de oplysninger om forventninger og 
beslutninger om udviklingen på det sociale område, 
som Kommunalbestyrelsen indsendte til
Socialministeriet i 1994.

./. Materialet, som skal være Socialministeriet i hænde 
senest den 1. december 1996, er indlagt i 
medlemmernes bilagsmapper.

O rientering fra Sundhedsom rådet:
Opgørelse over ventedage på færdigbehandlede 
patienter - somatik på Frederikssund og Hillerød 
Sygehus for September måned 1996.

Forebyggelse og bekæmpelse af knogleskørhed 
(osteoporose).

Sundhedsvæsenet kommune, info 96-1 og 96-2. ,

Statistik nyt "Elever på de grundlæggende social- 
og sundhedsuddannelser i 1995"
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Orientering fra Slangerup Bibliotek

"Kommunernes Landsforenings publikation 
"Indspark""
skrivelse indlagt i medlemmernes mapper.

Ansøgning til Statens Bibliotekstjeneste "Tilslutning 
til DanBib", skrivelse indlagt i medlemmernes 
mapper.

"Forsøg i Folkebibliotekerne"

101. Økonomirapportering
00.01002 
F2912 pecli

A. '

,/. Kopi af regnskabsrapport pr. 16. oktober 1996 
udsendes med dagsordenen.

B.

På baggrund af ændrede forventninger til regnskab 
96, jvf. notat af 10. september 1996 samt bilag 
indlagt i medlemmernes mapper, foreslås følgende 
negative tillægsbevillinger på konto 5:

Netto

Kontanthjælp 974.315 kr.

Førtidspension -700.000 kr.

Boligsikring 234.000 kr.

Boligydelse 77.558 kr.

Jobtræningspladser 1.023.457 kr.

Pulieiob -7.700 kr.

Samlet 1.601.630 kr.



Dette betyder en forbedring af budget 96 på
1.601.630 kr. Det skal bemærkes, at de 1.519.000 
kr. allerede er medtaget i økonomirapporterne for 
august 96. og oktober 96, som forventede 
korrektioner til Borger- og Virksomhedsudvalgets 
budgetramme, hvorfor oven-stående kun betyder en 
forbedring af kommunens ultimo kassebeholdning 
på 82.630 kr. (1.601.630 kr. - 1.519.000 kr.).

Den yderligere besparelse på de 82.630 kr. er et 
resultat af, at opstarten af puljejob er gået væsentlig 
langsommere end forventet tidligere på året.

Indstilling:

Der indstilles en negativ tillægsbevilling på
1.601.630 kr. til Økonomiudvalget og Byrådets
godkendelse. •

C.
Kultur og Virksomhedsforvaltningen har foretaget 
en gennemgang af Borger og Virksomhedsudvalgets 
samlede budgetramme.

Gennemgangen har resulteret i budgetom
placeringer, der er neutrale. Bilag indlagt i 
medlemmernes mapper.

Bilag med budgetomplaceringer og bilag med 
orientering om hjælpemiddelsområdet ligger i sagen.

SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

102. Udvidelse af Børnehuset Kroghøj
82.20.03P20 loha

Udlæg af areal til udvidelse af børnehaven.
Forelæggelse af forslag til inddragelse af det 
tidligere hjemmeværnsgårds areal under 
børnehavens areal, herunder afklaring af 
fremtidige adgangsforhold.

Udbudsform.
Totalentreprisemodellen som blev benyttet ved 
udbydelse af Troldhøj i indbudt licitation, eller 
udbydelse i
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Hovedentreprise, hvor der antages en arkitekt til 
udarbejdelse af et skitseprojekt og på grundlag 
heraf udbydes arbejdet i en samlet 
hovedentreprise.
Indbudt eller offentlig licitation.

103. Behov for ældreboliger i Slangerup 
Kommune
03.07.G01 pech

Boligselskabet Lejerbo fremsender to skitseforslag 
til opførelse af ældreboliger på restejendommen af 
Banevænget og anmoder om Slangerup Kommunes 
stillingtagen til forslagene.

Status for ældreboliger i kommunen er p.t. 
følgende:

Sundhedscentret, 50 boliger, hvoraf 24 
sælges/benyttes af andre kommuner.
Beskyttede boliger, Solhøj vej, 12 boliger
Nybrovænge, 18 boliger
Øparken, anvisningsret til 16 to-værelsesboliger

På Sundhedscentret har der tidligere været fremsat 
forslag om, dels at ændre sydfløjens nuværende 12 
boliger til 6 større boliger med egen indgang og dels 
at ændre demensafsnittets 17 boliger ved 
sammenlægning til 15 boliger.

*
I den sidste godkendte befolkningsprognose 
fremviser tallene for ældre over 67 år i Slangerup 
Kommune en tilvækst fra 700 i 1997 til 858 i 2007.

Det kan oplyses, at pensionskontoret har haft 
henvendelse fra flere borgere, der er interesseret i 
anden ældrebolig og derfor opskrevet på venteliste. 
Ældrerådet har ligeledes fremsendt skrivelse til 
Byrådet med anbefaling af opførelse af ældreboliger 
på Banevænget.

Såfremt forslaget om ældreboliger på Banevænget 
anbefales - skal der efterfølgende tages stilling til
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såvel lokalplans- som økonomiske forhold ' i 
projektet.

Indstilling:
Udvalget bedes fremkomme med indstilling til 
opførelse af ældreboliger på Banevænget.

104. Aktivitetshusets fremtid
16.09.00G01pech

Ved Byrådets godkendelse af budgettet for 1997 og 
overslagsår - blev det besluttet, at afsatte beløb til 
udbygning af Aktivitetshus i 1997 og 1998 udgår. 
Borgmesteren har efterfølgende haft en drøftelse 
med formanden for Aktivitetshusets styregruppe. 
Heri indgik et forslag om, at husets status ændres til 
en selvejende institution, hvor Slangerup Kommune 
tilskødede ejendommen, og hvor økonomien skulle 
sikres gennem et kommunalt tilskud af samme 
størrelse som i dag.

Styregruppen for Aktivitetshuset vil snarest drøfte 
forslaget.
Forinden der eventuelt udarbejdes forslag til 
vedtægter, bestyrelse m.m. - ønskes der en politisk 
tilkendegivelse på forslaget om Aktivitetshusets 
overgang til en selvejende institution.

Indstilling:
Udvalget bedes fremkomme med indstilling til 
forslaget.

105. Midlertidig løsning af 
lokaleproblemer på Uvelse Skole.
82.20.00G01 pech

Med baggrund i de ændrede planer for udbygning af 
Uvelse Skole, fremsender skolebestyrelsen 
ansøgning om etablering af midlertidig løsning for 
påtrængende lokaleproblemer. Etableringen for
ventes igangsat snarest og senest 1. januar 1997.



SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

Økonomisk overslag er opgjort til 425.000 kr. i 
etablering og 150.000 kr. i årlige merudgifter til 
drift og skolebestyrelsen peger på, at en del af 
udgifterne kan finansieres af afsatte beløb til 
projektering i 1996 (257.000 kr.).

Efter budgetvedtagelsen, hvor det blev besluttet at 
udskyde renovering/udbygning af Uvelse Skole til 
1998/99, er der efterfølgende meddelt skole
bestyrelsen, at Byrådet ved næste års budgetlægning 
vil vurdere, om der er mulighed for at påbegynde 
udbygningen tidligere.
Dette svar er også givet med en forventning om, at 
den forestående skoledebat kan være så langt 
fremme, at der kan tages en politisk beslutning på, 
hvor en kommende skoleudbygning med et spor 
skal placeres.
Ud fra ovenstående og den kendsgerning, at den 
planlagte udbygning, såfremt den var blevet 
iværksat, først kunne tages i brug i efteråret 1997, 
må det anbefales, at de økonomiske ressourcer 
prioriteres og samles om, at renovering/udbygning 
af Uvelse Skole fremrykkes.
Det skal bemærkes, at det af ansøgningen fremgår, 
at sløjdlokalet er ulovligt i brug. Skolen har faet 
meddelelse om, at dette snarest må lovliggøres.

Indstilling:
Det anbefales, at økonomiske ressourcer prioriteres 
til en fremrykning af renovering/udbygning af 
Uvelse Skole.

106. Retningslinier for skolebiblioteker
21.06.00P21 VO

På baggrund af, at Undervisningsministeriet har 
udsendt ny bekendtgørelse om skolebiblioteker i 
folkeskolen, har skolebibliotekskonsulenten udarbej
det forslag til retningslinier for skolebibliotekerne i 
Slangerup Kommune.
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Forslaget har været til udtalelse i skolebestyrelserne 
med deraf følgende bemærkninger:

Uvelse Skole: Ingen bemærkninger

Byvangskolen: Retningslinierne tages til
efterretning.
Under punkt 2, Materialeudvalg, ønskes sidste 
sætning ændret til "Skolebestyrelsen godkender de 
undervisningsmidler, der indgår i skolebiblioteket."

LindegårdsskolemRetningslinierne anbefales.

Kingoskolen: Kingoskolen anbefaler forslaget med 
følgende ændringer:
Ad. formål: Første del "ved alle skoler" flyttes ned i 
slutningen af formålet, således at afsnittet slutter 
med: "Dette opnås ved at oprette et skolebibliotek 
som pædagogisk servicecenter" desuden ønskes 
understreget, at det pædagogiske servicecenter 
servicerer både elever og lærere.

Indstilling:
Forslaget til "Retningslinier for skolebibliotekerne i 
Slangerup Kommune" indstilles til godkendelse med 
Byvangskolens og Kingoskolens ændringsforslag.

SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

107. Godkendelse aflæseplaner
17.02.02P21 VO

Læseplanen for bibliotekskundskab samt 
læseplanerne for de obligatoriske emner har været 
til udtalelse hos skolebestyrelserne.
Endvidere har læseplanerne for valgfag og de to 
tilbudsfag, tysk og fransk været til udtalelse på 
Kingoskolen. ■ *■

Fra skolebestyrelserne er der kommet følgende 
bemærkninger:

A)
Obligatoriske emner: (Færdselslære, sundheds- og 
seksualundervisning, familiekundskab og uddan
nelses-, erhvervs- og arbejdsmarkedsorientering).
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Byvangskolen:. Taget til efterretning uden 
yderligere bemærkninger.

Lindegårdskolen: Anbefales.

Uvelse skole: Ingen bemærkninger.

Kingoskolen: Anbefales ,

Indstilling:
Læseplanerne for de obligatoriske emner indstilles 
til godkendelse.

B)
Tilbudsfag: fTvsk, fransk)

Kingoskolen: Anbefales.

Indstilling:
Læseplanerne for tilbudsfag indstilles til
godkendelse.

C)
Valgfag: (Tekstbehandling, teknologi, medier, 
fotolære, filmkundskab, drama, motorlære, 
arbejdskendskab, latin)

Kingoskolen: Anbefales

Indstilling:
Læseplanerne for valgfag indstilles til godkendelse.

J>)
Bibliotekskundskab: .

Kingoskolen: Anbefales.

Lindegårdskolen: Læseplanen kan kun anbefales, 
hvis der tilføres skolebibliotekskundskab 1 ugentlig 
lektion mere.

Byvangskolen: Forslag til læseplan for
bibliotekskundskab - det er ikke på nuværende 
tidspunkt muligt at opfylde medieværk
stedsfunktionen, da Byvangskolen ikke har de 
aktuelle materialer.

SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget
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Uvelse skole: Anbefales.

Indstilling:
Læseplanen indstilles til godkendelse med følgende 
bemærkninger: "medievækstedsfunktionerne 'for
ventes udbygget de kommende skoleår" og "den 
enkelte skole kan selv prioritere timetildelingen til 
bibliotekskundskab inden for den givne 
timetildeling.

SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

108. Takster i skolefritidsordningerne
16.06.00 055. pech

Ved Byrådets budgetlægning for 1997 og 
overslagsår, blev det besluttet at fastsætte taksterne 
i SFO i to hovedmoduler:

Bh.kl. - 3. kl. kr. 1.095 i 11 årlige rater.
4. kl. - 5. kl. kr. 750 i 11 årlige rater.
Samt et morgenmodul for Bh.kl. - 3. kl på kr. 500 i 
11 årlige rater.

Dette indebærer en stor takststigning for nuværende 
3. klasser i perioden 1. januar 1997 til 30. juni 1997 
(6 rater) på henholdsvis kr. 450 pr. rate 
u/morgenmodul og kr. 356 pr. rate 
m/morgenmodul.

Udvalgsmedlemmer har efterfølgende ønsket en 
beregning på provenutab . ved fastholdelse af 
nuværende takster for 3. klasser skoleåret ud (6 
rater).

Forvaltningen kan oplyse, at der p.t. er indmeldt 
følgende antal 3. klasser:

44 u/morgenmodul i 6 rater å kr. 450 = 1 18.800 
33 m/morgenmodul i 6 rater å kr. 356 = 70.488 
Provenutab i alt kr. 189.288

Indstilling:
Udvalget bedes forholde sig til problemstillingen.



SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

109. Uddeling af lederpris/hædring af 
sportsfolk
18.00049 
F2982 beha

Der er indkommet 8 forslag til modtagelse af 
lederpris for 1996. Lederprisen overrækkes ved et 
arrangement i Raadsalen fredag, den 22. november 
1996, kl. 17.30.

./. Kopi af oversigt over de indkomne forslag samt en 
oversigt over, hvem der tidligere har modtaget 
prisen medsendes dagsordenen.

Indstilling:
Udvalget bedes udpege modtageren af årets 
lederpris.

110. Fordeling af den samlede 
økonomiske ramme til folkeoplysning i 
1997.
18.14.01002 beha

Byrådet har godkendt en økonomisk ramme til 
folke-oplysning på 1.908.310 kr. og med en 
indtægt på -156.600 kr. for 1997.

Forvaltningen har udarbejdet forslag til fordeling 
af den samlede økonomiske ramme.

•4 '

./. Kopi af forslag til fordeling af den økonomiske 
ramme for 1997 medsendes dagsordenen.

Folkeoplysningsudvalget, den 22. oktober 1996. 
Anbefalet.



111. Radio Upstairs
20.05.00A16 pech

Radio Upstairs, der har sendeområde i 
Frederikssund Kommune, har rettet henvendelse 
om, at Lokalradio-nævnene for Frederikssund, 
Ølstykke, Skibby, Jægerspris og Slangerup 
sammenlægges til et fællesradionævn for de fem 
kommuner.
Ideen har været drøftet med Lokalradionævnet i 
Frederikssund, der ønsker, at initiativet til sammen
lægning skal komme fra de øvrige nævn.

Hvis samarbejdet bliver en realitet, ønsker Radio 
Upstairs at udvide sendeområdet, så det dækker alle 
kommunerne og tillige udvide sendetiden fra de nu
værende 72 timer til 112 timer om ugen. 
Lyttergamdlaget skulle herefter blive 60.000 
mod de nuværende 17.0001^*..

Såfremt kommunerne går sammen om projektet, 
kari Radio Upstairs tilbyde:

- lokal nyhedsformidling til borgerne
- en ny billig og effektiv reklamemulighed for 
erhvervs- livet
- kvalitetsunderholdning for - og med lytterne
- at skabe debat, formidling og orientering fra og 
om lokalpolitiken

Den faktiske økonomi er det vanskeligt for 
nuværende at opgøre, men Radio Upstairs foreslår 
aktuelt, at Slangerup Kommune betaler udgifterne i 
forbindelse med senderen (anslået 20.000 kr.) samt 
de udgifter, der er forbundet med sendemasten.

Forvaltningen kan oplyse, at der p.t. ikke er noget 
Lokalradionævn i Slangerup Kommune. I oktober 
1995 godkendte Byrådet at ophæve Fælles
radionævnet for kommunerne: Ølstykke, Gundsø, 
Stenløse, Ledøje/Smørum og Slangerup - grundet 
manglende interesse for arbejdet.

Nærmere beskrivelse af Radio Upstairs er indlagt i 
sagen.

SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget
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Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til henvendelsen. W gtyvVjir v ^ i r o r '  fh t r~

Y ^ h 'h  - f t . .

112. Slangerup-Jørlunde Skytteforening 
søger om økonomisk støtte til drift af 
foreningen.
00.01049-t-96 beha

Slangemp-Jørlunde Skytteforening fremsender 
ansøgning om økonomisk tilskud på 40.000 kr.

Borger og Virksomhedsudvalget-behandlede på sit 
møde den 2. maj 1995 ansøgning om økonomisk 
tilskud fra Slangemp-Jørlunde Skytteforening i 
forbindelse med stigende omkostninger til drift af 
foreningen.

Udvalget besluttede at bevilge et tilskud på 20.000 
kr. for 1995, samt at kredsen i 1996 skulle indsende 
regnskab for 1995 til fornyet behandling, hvorefter 
der vil blive taget stilling til eventuelt tilskud for
1996.

Kredsen fremsender regnskab for 1995 til fornyet 
behandling i forbindelse med ansøgningen.
Kredsens realistiske budget for 1996 udviser et 
underskud på ca. 38.000 kr., der primært skyldes en 
forfalden gæld til DDS (De Danske 
Skytteforeninger) på 40.000 kr.

Slangemp-Jørlunde Skytteforening har oplyst 
telefonisk, at kommer de igennem budgetåret 1996 
med rimelig økonomisk balance, ser kredsen sig 
som værende økonomisk bæredygtig fremover.

Der ansøges om 40.000,- kr.

Forvaltningen kan oplyse, at der resterer 42.241 kr. 
på kontoen for øvrige kulturelle formål.

Kopi af kredsens regnskab er indlagt i 
medlemmernes mappe.

Indstilling
Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen.

4 a OOP.
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SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

113. Ansøgning om udvidelse af 
pensionistbladet "Pensionister på farten"
16.07.02A06 Loha

På det koordinerende fællesrådsmøde den 1.10.96 
medbragte Ældrerådet forslag om . udvidelse af det 
eksisterende pensionistblad. Borger og 
Virksomheds-udvalget bevilgede den 10.1.95 
32.000,- kr. om året til udgivelse af et 
pensionistblad i Slangerup Kommune. Tilskuddet 
finansieres over konto for øvrige kulturelle midler. 
Bladet "pensionister på farten" udkommer 4 gange 
årligt og er på ialt 16 sider.

Ældrerådet søger nu om udvidelse af bladet med 4 
eller 8 sider.

Den nuværende pris pr. blad
ved 16 sider er ca. 6680,-
(Årlige pris 26.720)
Pris pr. blad ved 20 sider ca. 8140,- 
(Årlige pris 32.560)
Pris pr. blad ved 24 sider ca. 9620,- 
(Årligepris 38.480)

Hertil kommer udgifter til porto på ca. 4.600,- 
årligt.

Ældrerådet søger om økonomiske ressourcer til en 
udvidelse af bladet
A. 4 Udvidelse til 20 sider ialt pr. år

kr. 32.560 + 4.600 - 32.000 (nuv. bev.) = 
5.160
Ekstrabevilling på ialt 5.160,- kr. om året.

B. Udvidelse til 24 sider ialt pr. år
kr. 38.480 + 4.600 - 32.000 (nuv. bev.) -  
11.080
Ekstrabevilling på ialt 11.080,- kr. om året. 

Indstilling
Borger og Virksomhedsudvalget bedes tage stilling 
til ansøgningen om udvidelse af pensionistbladet.

5. november 1996
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Såfremt en udvidelse ønskes, skal udvalget beslutte, 
om bladet eventuelt, skal udvides med A4 sider eller 
B8 sider. .

114. Målsætninger for børneområdet
16.05.01P22 loha

Borger og Virksomhedsudvalget behandlede på 
mødet den 3.9.96 forslag om ændring af 
målsætninger for børneområdet. Bilag medsendes 
dagsordenen. Udvalget besluttede på mødet, at 
forslaget forinden endelig vedtagelse skulle sendes 
til høring i dagplejen, legestuen og børnehaverne. I 
løbet afhøringsperioden har der den 10.10.96 været 
afholdt et koordinerende fælles-rådsmøde, hvor 
blandt andet forslaget om ændring af 
målsætningerne for børne-området blev diskuteret. 
Ved høringsfristens udløb den 25.10.96 har 
forvaltningen modtaget svar fra børnehaverne og 
dagplejen. Legestuen har ikke svaret.

Bestyrelserne er enige om følgende bemærkninger 
til høringsforslaget:
A. Pkt. 1 : "Løbende tilpasning" skal slettes eller 
præciseres.
B. Pkt. 3 : Det skal præciseres nærmere hvilke 
alternativer der tænkes på , f.eks. skovbørnehave.
C. Pkt. 7 : "Bør" skal udskiftes med "skal".

En børnehave foreslår derudover, at de nuværende 
punkt 4 og 5 skrives sammen til et punkt.
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Indstilling:
Udvalget bedes tage endelig stilling til det af 
forvaltningen fremlagte forslag af 3. september 
1996, herunder de a f bestyrelserne foreslåede 
ændringer.

Høringssvarene ligger i sagen om "ændring af 
aldersgrænse for optagelse i børnehave" 
16.06.04P21.
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115. Forslag om ændring af aldersgrænse 
for optagelse i børnehave
16.06.04P21 loha

Borger og Virksomhedsudvalget behandlede på 
mødet den 3.9.96 forslag om ændring af 
aldersgrænse for optagelse i børnehave. Bilag med

./. sendes dagsordenen. Udvalget besluttede-på mødet, 
at forslaget skulle sendes til høring forinden endelig 
stillingtagen. I løbet afhøringsperioden har der den
10.10.96 været afholdt et koordinerende fælles
rådsmøde på børneområdet; hvor blandt andet 
forslaget om ændring af aldersgrænse blev 
diskuteret. Ved hørings-fristen afslutning den
25.10.96 har forvaltningen modtaget svar fra 
samtlige børnehaver og dagplejen. Høringssvarene 
ligger i sagen.

Bestyrelserne for børnehaverne og dagplejen har på 
eget initiativ afholdt et fællesmøde, hvor 
høringsmaterialet blev diskuteret. Bestyrelserne er 
enige om følgende punkter:

1 • Forældrene skal have mulighed for at sige nej til
institutionsplads for 21/2-årige.

2 • Information til forældrene fra Børnekontoret om
at 214-årige kan optages i børnehaverne.

3 • Et barn på 2V4 - 3 år tæller for 2 pladser.
4 • De fysiske rammer i den enkelte børnehave skal

være i orden ( til at modtage 2Vi årige).
5 • Hvis forældrene ønsker deres 21/2-3 årige barn i

børnehave, foretages en vurdering i samråd 
mellem forældre, dagplejer og tilsynsførende om 
ftiodenheden til eventuel statt i børnehave.

Derudover har de enkelte bestyrelser egne bemærk
ninger, som dog stort set alle relateres til 
ovenstående fællespunkter.
Nogle bestyrelser nævner, at de 214 årige skal 
optages i grupper, samt at vuggestue/integreret 
institution ønskes.

Forvaltningen har følgende kommentarer til sagen. 
Ad. pkt. 1 og 2. Hvis forældrene kan sig nej til 
børnehaveplads på grund af barnets alder, bliver det 
meget vanskeligt at planlægge en optimal udnyttelse



af de ledige efterårspladser. Andre modeller kan 
anvises.

Ad. pkt. 3. Hvis de 2Vz til 3 årige skal tælle for 2, vil 
det være en forbedring i forhold til den nuværende 
norme-ring, hvor børnene på V/i år til 2 år 9 nid. 
tæller for 2, børn på 2 år og 9 md til 3 år tæller for 
1 '/2, og børn på 3 år og derover tæller for 1.

Ad. pkt. 4. Hvis de 214 årige kun indskrives i nogle 
af børnehaverne, vil det betyde, at forældrene ikke 
har frit valg til hvilke børnehaver, de ønsker. 
Forældre, der ønsker deres barn tidligt i børnehave, 
kan så kun vælge mellem nogle af børnehaverne. 
Det fremgår af hørings-svarene, at bestyrelserne 
ønsker en omlægning af området, så der etableres 
integrerede institutioner eller vuggestuer. Denne 
løsning vil indsnævre valgmulig-hederne. Det 
nævnes, at børnehavernes fysiske rammer skal være 
i orden til at modtage 214 årige børn. I de af 
børnehaverne der mangler det, må der etableres
f.eks. pusleborde, hvis alle børnehaver skal kunne 
modtage de mindre børn.

Ad. pkt. 5. Hvis der skal foretages en vurdering af 
hvert enkelt barns modenhed, vil dette være meget 
ressource-krævende for dagplejen. .

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til det fremlagte forslag 
af 3. september 1996, herunder til de ændringer, der 
er foreslået af bestyrelserne.

116. Regres for sygedagpenge - 
lovændring
gibe

Pr. 1. januar 1996 blev det muligt for kommunerne 
at gøre regres gældende efter dagpengelovens § 39, 
stk. 2.
Efter de tidligere bestemmelser, kunne der ikke 
gøres regres gældende for sygedagpengeydelser. 
Disse regler er ophævet, og der kan nu gøres regres. 
gældende i de tilfælde, hvor kommunen udbetaler 
sygedagpenge til en person, der er sygemeldt som 
følge af en lidelse, forvoldt af en ansvarlig
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skadevolder. Bestemmelsen i § 39, stk. 2, gælder 
for dagpenge, der er udbetalt fra og med den 1. 
januar 1996. Kommunens krav mod skadevolder vil 
være begrænset til de sygedagpenge, der udbetales 
indtil skadelidte igen kan påbegynde arbejde eller 
indtil skadelidtes helbredstilstand er blevet 
stationær.
Den nye bestemmelse i dagpengeloven er en "kan 
bestemmelse", dvs. at kommunen kan, men den skal 
ikke gøre regres gældende.

Indstilling:
Borgerserviceforvaltningen indstiller, at Slangerup 
Kommune gør regres gældende i de tilfælde, hvor 
der efter dagpengenlovens § 39, stk. 2 kan gøres 
regres, dog kun hvis skadelidte er sygemeldt i 8 
uger eller derover.

117. Personsager til orientering
gibe
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